
Protokół Nr XXXIX/10 

z XXXIX sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 28 października  2010 roku 

 

Dnia 28 października 2010 roku o godz. 10-tej w Urzędzie Gminy Lipno odbyła się 
XXXIX sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Kierownik ROR - 
Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik RGK – Pan Grzegorz Koszczka, Kierownik SAPO – Pan 
Kazimierz Mątowski.  

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXXIX sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 14 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2011, 
b/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2011 rok i zwolnień 

w tym podatku, 
c/ wprowadzenia opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie, 
d/ przyjęcia Gminnego Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Lipno na lata 2010-2013, 
e/ wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 
f/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 

3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXXIX sesji Rady Gminy Lipno.                                       

 



Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są  jakieś uwagi, bądź propozycje zmian 
do przedstawionego  porządku obrad.   
 

Wójt Gminy wnosi o poszerzenie proponowanego porządku obrad w pkt 2 o następujące projekty 
uchwał: 

- ustalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych “Moje boisko- Orlik 2012” przy 
Zespole Szkół w Radomicach, 

- zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Chlebowo w Gminie Lipno, 

- zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzyżówki w Gminie Lipno, 

- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu ( na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu), 

- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu ( na budowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków w miejscowości Karnkowo). 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o poszerzenie porządku obrad o  
projekty uchwał- zgłoszony przez Wójta Gminy. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie wyrazili 
zgodę na poszerzenie porządku obrad o projekty uchwał w sprawie: 

- ustalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych “Moje boisko- Orlik 2012” przy 
Zespole Szkół w Radomicach, 

- zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Chlebowo w Gminie Lipno, 

- zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzyżówki w Gminie Lipno, 

- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu ( na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu), 

- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu ( na budowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków w miejscowości Karnkowo). 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie cały proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2011, 
b/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2011 rok i zwolnień 

w tym podatku, 
c/ wprowadzenia opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie, 

 



d/ przyjęcia Gminnego Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Lipno na lata 2010-2013, 
e/ wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 
f/ zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu ( na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu), 
g/ zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu ( na budowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków w 
miejscowości Karnkowo), 

h/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Chlebowo w Gminie Lipno, 
i/  zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ostrowite w Gminie Lipno, 
j/  ustalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych “Moje boisko- Orlik 

2012” przy Zespole Szkół w Radomicach, 
k/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 

3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXXIX sesji Rady Gminy Lipno.                                       
 

                                    
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. pkt 1 c 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania 

 

Ad. pkt 1 d 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

 

Ad. pkt 2 a 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjecie uchwały w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2011. 

 

 



Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, przedstawiając stawki podatku proponowane na 
rok 2011, stawki obowiązujące na terenie naszej Gminy w 2010 roku, stawki ustawowe na 
2011 rok . 

1. Od gruntów: 

     a/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na      

         sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków  

- 0,40 zł od 1 m² powierzchni  
- stawki obowiązujące w 2010 r. – 0,38 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 0,80 
 

     b/ pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

         wodnych                                                       

      - 4,15zł od 1 ha powierzchni 

 - stawki obowiązujące w 2010 r. – 4,04 zł 

- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 4,15 
 

     c/  pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

          działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego  

- 0,21 zł od 1 m² powierzchni 
- stawki obowiązujące w 2010 r. – 0,20 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 0,41 

 

2.  Od budynków lub ich części : 

      a/ mieszkalnych                                               

- 0,52 zł od 1m² powierzchni 
- stawki obowiązujące w 2010 r. – 0,47 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 0,67 
 

      b/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków  

          mieszkalnych lub ich  części zajętych na prowadzenie działalności  

          gospodarczej                                

    -    18,00 zł od 1m² powierzchni użytkowej  

- stawki obowiązujące w 2010 r. – 17,50 

 



- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 21,05 
   

      c/ zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

          kwalifikowanym materiałem siewnym  

- 9,82 zł od 1m² powierzchni użytkowej   
- stawki obowiązujące w 2010 r. – 9,57 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 9,57 
        

    d/ zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania  

        świadczeń  zdrowotnych              

- 4,27 zł od 1m² powierzchni użytkowej 
- stawki obowiązujące w 2010 r. – 4,16 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. –4,27 
 

    e/ od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

        działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 

- 3,53 zł od 1m² powierzchni użytkowej 
- stawki obowiązujące w 2010 r. – 3,44 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 7,06 
-  

3. Od budowli                                      -   2% ich wartości 

Ponadto nadmieniła, że dotychczas były zwolnienia podmiotowo – przedmiotowe, a obecnie 
mają być tylko zwolnienia przedmiotowe. W związku z tym §  2 otrzymuje brzmienie: 
Zwalnia się z podatku od nieruchomości: 

1. rurociągi wodociągowe, kanalizacyjne i zajęte pod nie grunty oraz budowle służące 
zaopatrzeniu w wodę, odprowadzeniu ścieków i oczyszczaniu ścieków, 

2. budynki lub ich części i grunty zajęte na potrzeby działalności przeciwpożarowej, 
3. budynki lub ich części oraz grunty zajęte na prowadzenie działalności w zakresie 

kultury i sztuki. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/192/10 w sprawie określenia 
stawek podatku od nieruchomości na rok 2011 i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



Ad. pkt 2 b 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2010 rok i zwolnień w tym podatku. 

 

Radca Prawny nadmienił, że jak co roku z uwagi na konstruowanie budżetu na rok kolejny 
ustalane są dochody własne gminy. Tymi dochodami są między innymi podatki przysługujące 
gminie, to jest podatek od środków transportowych, podatek od nieruchomości, podatek rolny 
oraz od posiadania psów. 

Jeżeli chodzi o uchwałę od środków transportowych, Radca Prawny wyjaśnił, że ona zbliżona 
jest w swojej treści do uchwał z lat poprzednich. Radca przypomniał, że aby ta uchwała nie mogła 
być zakwestionowana, to trzeba uwzględnić szereg czynników,  po pierwsze w poszczególnych 
kategoriach i podgrupach nie można przekroczyć maksymalnych kwot podatku od środków 
transportowych; nie można także zmniejszyć poniżej minimów, które wynikają dla poszczególnych 
kategorii z Zarządzenia Ministra Komunikacji. 

Jeżeli chodzi o zmiany stawek kwotowych tegoż podatku, to są one wyższe w granicach 4%. Nie 
udało się zrobić 4% we wszystkich pozycjach, więc będą sytuacje, gdzie stawka będzie podwyższona 
o 3,5%, ale będą również sytuacje, że stawka podatku będzie podwyższona o 5,5%. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/193/10 w sprawie określenia 
stawek podatku od środków transportowych na 2011 rok i zwolnień w tym podatku i poddał go pod 
głosowanie.   

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 c 

Przewodniczący Rady Gminy  nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów i zwolnień w 
tej opłacie.  

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały wskazując, że w swojej treści jest on prawie 
identyczny jak w roku poprzednim, dokonano  zmianę stawki tej opłaty - stawka tego podatku 
wynosi 30 zł od jednego psa. Pani Skarbnik dodała, że uchwała ta musi być podjęta, z uwagi 
na to, że są zwolnienia, a zwolnienia obowiązują w danym roku budżetowym. 

 



Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/194/10 w sprawie 
opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 d 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Lipno na lata 
2010 - 2013. 

Kierownik GOPS poinformowała, iż Program Aktywności Lokalnej dla Gminy Lipno na lata 
2010 – 2013 jest niezbędnym dokumentem do realizacji projektów systemowych przez 
Ośrodek Pomocy Społecznej w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII 
Promocja i integracja społeczna. Niniejszy program obejmuje obszar Gminy wiejskiej Lipno; 
w zaplanowanych w jego ramach działaniach uczestniczyć będą mieszkańcy gminy, grupy 
społeczne, instytucje, organizacje i inne podmioty z terenu Gminy Lipno. 

W przedstawionym Programie uwzględniono działania animacyjne, profilaktyczne, osłonowe, 
aktywizujące i zapobiegające zaistnieniu sytuacji, w których znajdują się osoby, rodziny, 
grupy społeczne zagrożone ryzykiem wykluczenia społecznego. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/195/10 w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Lipno na lata 2010 - 2013 i 
poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 e 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

Radca Prawny wyjaśnił, że w 2007 roku Gmina zawarła umowę sprzedaży byłej szkoły w 
Ostrowitem. Stało się to na podstawie mapy geodezyjnej wyciągniętej z Geodezji; do 
transakcji doszło, nabywca zapłacił. Gdzieś po ok. roku czasu okazało się, że  w terenie jest 
inaczej aniżeli te mapy pokazują. Wszyscy byli przekonani, że granica miedzy działką 
szkolną, a działką OSP przebiega po ogrodzeniu i po szeregu drzew – topoli; okazało się 
jednak, że ta granica przesunięta jest na teren obiektu, który został zamieniony na szkołę, w 

 



związku z czym formalnym właścicielem stała się osoba, która kupiła nieruchomość po byłej 
szkole. Radca sądzi, że stało się tak dlatego, że w latach 60-tych były tam robione pomiary 
geodezyjne i to nie zostało wprowadzone do ewidencji. 

Jak wyszło to na jaw, przeprowadziliśmy rozmowę z Panem Karallusem i doszliśmy do 
porozumienia, że zamienimy nasz grunt położony z tyłu, a przylegający do nieruchomości 
należącej do Pana Karallusa, na grunt, który jest w posiadaniu tego Pana. 

Z uwagi na to przedłożony został projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/196/10 w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 f 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu ( na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu). 

Wójt Gminy poinformował, że tak się złożyło, że w tym roku mimo, że nie planowaliśmy 
wykonywania inwestycji polegającej na zmianie technologii uzdatniania wody  w 
miejscowości Jastrzębie, to po przedstawieniu trudności, które wynikają z eksploatacji tego 
ujęcia, Komisja Inwestycyjna zatwierdziła i zaplanowaliśmy w planie inwestycyjnym takie 
zadanie inwestycyjne. Na zadanie to chcielibyśmy zaciągnąć pożyczkę z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu- są tam bardzo preferencyjne 
warunki dla samorządów, jest bardzo niskie oprocentowanie, a zarazem mamy również 
możliwość, że jeżeli uda nam się we właściwy sposób zrealizować to zadanie, to możemy 
liczyć na umorzenie części zaciągniętej pożyczki. 

Mając te względy na uwadze, prosi Wysoką Radę o podjęcie tej uchwały. 

Będąc przy głosie, nadmienił, że drugi projekt uchwały dotyczy również zaciągnięcia 
pożyczki na budowę zlewiskowej oczyszczalni w miejscowości Karnkowo. Pan Wójt 
podkreślił, że jest to bardzo droga inwestycja – wartość kosztorysowa to ok. 3.400.000 zł. Jak 
wszyscy wiedzą takim newralgicznym działaniem, które będzie podejmowane w najbliższym 
czasie, to jest regulacja gospodarki wodno-ściekowej; rozpoczynamy to od miejscowości 
Karnkowo, gdzie będzie największa oczyszczalnia- zlewiskowa. W tym roku została 
podpisana umowa z Marszałkiem na dofinansowanie tej inwestycji w kwocie 1.100.000 zł z 
Podstawowych Usług dla Ludności z PROW. Ponadto chcemy posilić się przy realizacji tej 
inwestycji pożyczką, stąd przedłożony projekt uchwały. 

 



Pan Wójt dodał, że w tym przypadku również będziemy występowali o częściowe umorzenie 
tej pożyczki. 

Radca Prawny  uzupełnił, że to umorzenie może wynieść 30% maksymalnie i może ono 
następować po spłacie 70% udzielonej pożyczki. 

Radny Górnicki Józef uważa, ze wymagania społeczeństwa są coraz wyższe i trzeba je 
spełniać - dobrze byłoby gdyby jakość wody poprawiła się. Radny popiera propozycje 
zaciągnięcia pożyczki na rozbudowę stacji uzdatniania wody oraz na budowę oczyszczalni 
ścieków.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/197/10 w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 g 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu.  

Projekt tej uchwały został omówiony w poprzednim punkcie, wobec tego zwrócił się z 
zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/198/10 w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 h 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Chlebowo w Gminie Lipno. 

Wójt Gminy  wyjaśnił, że co roku korzystaliśmy z Odnowy Wsi Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. Warunkiem, żebyśmy mogli występować o dofinansowanie z tego 
Programu, jest fakt posiadania uchwalonego Planu Odnowy Miejscowości. W naszym planie 
inwestycyjnym Krzyżówki występowały już wcześniej, natomiast Chlebowa nie mięliśmy. A 
w związku z tym, że mamy taką informację, że możemy występować maksymalnie o kwotę 

 



600.000 zł, w tej chwili dzielimy to w taki sposób, że występujemy o dofinansowanie na 
kwotę 400.000 zł dla miejscowości Krzyżówki i kwotę 200.000 zł dla miejscowości 
Chlebowo. 

Kierownik RGK zasygnalizował, że Krzyżówki i Chlebowo to 5 i 6 uchwała w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości. Kierownik proponuje, że na kolejną sesję 
przygotuje w wersji elektronicznej wszystkie dotychczas zatwierdzone Plany Odnowy 
Miejscowości, które będą służyły jako osnowa do opracowywania kolejnych planów dla 
kolejnych miejscowości. Od momentu wejścia Odnowy Wsi i finansowania tych inwestycji ze 
środków unijnych, ten dokument stał się podstawą. 

W związku z zaplanowanymi inwestycjami w miejscowościach Chlebowo i Krzyżówki, 
zachodzi potrzeba zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości Krzyżówki i Chlebowo. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/199/10 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Chlebowo w Gminie Lipno i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 i 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzyżówki w Gminie Lipno. 
Nadmienił, że projekt tej uchwały był już omówiony wcześniej.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są  jakieś pytania bądź uwagi w 
tym temacie. Pytań i uwag nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/200/10 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzyżówki w Gminie Lipno i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 j 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych “Moje boisko- 
Orlik 2012” przy Zespole Szkół w Radomicach. 

 



Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w dniu jutrzejszym o godz. 11 jest oficjalne 
oddanie do użytku tego obiektu, bardzo serdecznie zaprasza wszystkich Radnych do udziału 
w tym wydarzeniu. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że to cała Rada Gminy przyczyniła się do tego, że taki 
obiekt na terenie naszej Gminy powstał. 

Wójt Gminy bardzo się cieszy, że jutrzejszego dnia będziemy uczestniczyć  w ważnym 
wydarzeniu, w oddaniu do użytku takiego obiektu. To jest chyba 5 ORLIK w powiecie 
Lipnowskim. 

Jednak nadmienił, żeby taki obiekt był dobrze zarządzany i w dobry sposób wykorzystywany 
potrzebny jest Regulamin, który będzie określał zasady korzystania z tego obiektu; w związku 
z tym przedłożony został stosowny projekt uchwały. 

Radny Lesiński Mirosław zwrócił się z zapytaniem czy będą przyjmowane zapisy na 
korzystanie z tego obiektu. 

Sołtys Pan Wojciechowski Stanisław zwrócił się z prośbą o przedstawienie tego 
Regulaminu lub przekazanie go w formie pisemnej ponieważ sołtysi nie otrzymali tego 
Regulaminu. 

Kierownik RGK wyjaśnił, że za parę minut sołtysi otrzymają ten Regulamin w wersji 
papierowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/201/10 w sprawie 
ustalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych “Moje boisko- Orlik 2012” 
przy Zespole Szkół w Radomicach i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 k 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 
rok. Zmiany w budżecie proponowane są w związku ze zmianami wydatków na zadania 
bieżące, projekty realizowane ze środków funduszy strukturalnych; proponowane są 
przeniesienia między działami , m.in. 20% na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej 
dla uczniów i wyprawki szkolnej oraz wywóz śmieci ze zbiorki selektywnej, a także zakup 
pieca CO dla WDK w Wichowie.  

 



Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIX/202/10 w sprawie 
zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt  3,4,5 

Przewodniczący Rady Gminy proponuje połączenie punktów: składanie interpelacji, wolne 
wnioski i zapytania, odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

Wójt Gminy przedstawił informację w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez 
pracowników Urzędu i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych ( informacja w 
załączeniu). 

Kierownik SAPO Pan Kazimierz Mątowski przedstawił informację o stanie realizacji 
zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2009/2010 ( informacja w załączeniu). 

Radny Kalinowski Marek daje pod rozwagę, że może należałoby się zastanowić nad zmianą 
umowy z Energetyką w zakresie konserwacji oświetlenia ulicznego. 

Sołtys z Biskupina podziękowała za wykonanie asfaltowej nawierzchni na drodze w 
Biskupinie, ale nadmieniła, że ma pewne zastrzeżenia do Firmy, która to wykonywała 
ponieważ zostało Firmie trochę asfaltu i zwróciła się z prośbą o wylanie go na inną drogę, aby 
wyrównać wyrwę. Panowie odmówili, a materiał ten wylali na prywatną drogę. Pani Sołtys 
uważa, że za ten materiał zapłaciła Gmina i  Firma nie powinna tego materiału wylewać na 
prywatną drogę. 

Wójt Gminy nadmienił, że w dniu dzisiejszym w Toruniu jest spotkanie w sprawie obsługi 
oświetlenia ulicznego, prawdopodobnie powstała nowa spółka, która będzie się tym 
zajmowała. 

Będąc przy głosie odniósł się do uwagi Pani Sołtys z Biskupina wyjaśniając, że w projekcie 
była określona długość drogi, szerokość drogi i grubość wykonanej nawierzchni. Te 
wszystkie parametry zostały zachowane, a to  że Firmie wykonującej to zadanie zostało 
materiału, to jest ich sprawa  i mogli z tym materiałem zrobić to co uważali. 

Pan Wójt przekazał również informację, chociaż jak podkreślił, nie ma tego w formie decyzji 
– otóż w ostatnim czasie wystąpił taki przypadek, że mieliśmy zanieczyszczoną sieć 
wodociągową z ujęcia Jastrzębie – oczywiście te ilości były znikome. Pan Wójt 
poinformował, że ma telefoniczną informację, że nie ma już w wodzie tej bakterii. Pan Wójt 
sądzi, że zanieczyszczenie wody jest ewidentną winą użytkowników, tych , którzy korzystają 
z sieci wodociągowej, ponieważ my jako Gmina nie wykonywaliśmy żadnej inwestycji, czy 
to na stacji uzdatniania wody, czy na sieci. I ten fakt daje nam potwierdzenie, że niektórzy 

 



odbiorcy mają spiętą sieć własną z innym źródłem ujęć wody. I zdaniem Pana Wójta jest to 
wielkie zagrożenie. 

Pan Wójt jeszcze raz podkreślił, że w tej chwili nie ma już zanieczyszczenia i niepotrzebnie 
ktoś wykorzystuje ten fakt i obrazuje to, jakby to było niewiadomo jakie zagrożenie i 
wówczas mieszkańcy mogą mieć poczucie, że faktycznie stało się coś bardzo złego i 
zawinione jest to przez zarządcę sieci wodociągowej. 

Będąc przy głosie wrócił do tematu selektywnej zbiórki śmieci- są takie pomysły, żeby w 
każdej miejscowości były ustawione pojemniki do takiej zbiórki. Pan Wójt uważa, że jeżeli 
mieszkańcy będą postępować tak jak dotychczas postępują, to w pewnym momencie będą 
ograniczenia w stosunku do tych ilości, które są w tej chwili, bo niestety to nie jest 
selektywna zbiórka tylko mieszane śmieci i w związku z tym ponosimy ogromne koszty. 

Radny Kalinowski Marek  uważa, że do zanieczyszczenia wody mogły się przyczynić 
wielokrotne wyłączenia prądu, co skutkowało wyłączeniami stacji uzdatniania wody 
podyktowane modernizacją linii wysokiego napięcia na trasie Lipno – Płock. Wiele 
nieruchomości ma sprzężone własne ujęcia wody oraz sieć wodociągową i w chwili kiedy nie 
ma wody w sieci, włączają własne ujęcia i wówczas może dojść do skażenia wody w 
wodociągu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że jeżeli uda się zrealizować inwestycje polegające na zmianie 
technologii uzdatniania wody, to w dokumentacji projektowej jest również zabezpieczenie 
polegające na własnym źródle zasilania na stacjach. I nawet jeżeli nie będzie prądu, to i tak 
będą stałe dostawy wody, co również przyczyni się do poprawy jakości dostarczanej wody. 

Kierownik RGK wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym przyjeżdża do nas przedstawiciel firmy, 
która wygrała przetarg na rozbudowę stacji uzdatniania wody w celu podpisania umowy.  
Kierownik dodał, że niezwłocznie rozpoczną się prace, chociaż jak zasygnalizował, szanse na 
zakończenie Jastrzębia w tym roku są bardzo wątpliwe, to jakość wody poprawi się ponieważ 
na stacji uzdatniania wody będzie zamontowana przewoźna stacja uzdatniania wody.   

Radny Strużyński Stanisław zastanawia  się nad takim rozwiązaniem, że na obsługę 
oświetlenia ulicznego może nie należy podpisywać umowy z Energetyką, a lepiej z osobą 
prywatną mającą odpowiednie uprawnienia i sprzęt. 

Radny  Małkiewicz Paweł uważa, że temat Energetyki należy poruszyć na Konwencie 
Wójtów i wypracować jakieś wspólne stanowisko w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację w sprawie oświadczeń majątkowych 
złożonych przez Radnych Rady Gminy Lipno ( informacja w załączeniu). 

Radny Kalinowski Marek zwraca się z zapytaniem czy Pan Wójt jest zorientowany kiedy 
będzie remont drogi Lipno – Płock. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że nie ma takiej informacji. 

 

 



Ad. pkt 6 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XXXIX sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. ( godz. 1350) 

Protokolant                                                                                         Przewodniczący Rady Gminy Lipno 
Żaneta Wołkowicz                                                                                           Bohdan Nowak 

 


